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Methodology of corporate social responsibility

A. Zaikovskaya, I. Libenson, Yu. Malanina

It is considered the issues of the methodology of corporate social responsibility, taking into
account the International  Standard ISO 26000:2010 «Guidelines for Social  Responsibility».  The
relevance of the study lies in the multilateral participation of corporations in the system of social
management. It is given examples when the capital of private corporations dominates over states.
The study used methods of observation, analogy, theoretical analysis and generalization. The social
responsibility of the corporation itself is examined, as well as the social responsibility of personnel in
the management system, which, implying a subordinate position, is designated in the form of ethical
norms and rules of behavior.

Keywords: corporate social responsibility, social management, corporativism, direct and indirect
management, self-management

References

Валлерстайн И. Структурный кризис, или почему капиталисты могут считать капитализм1.
невыгодным. - URL: https:// discours.io/articles/chapters/immanuil-vallerstayn-strukturnyy-krizis-
ili-pochemu-kapitalisty-mogut-schitat-kapitalizm-nevygodnym.
Зайковская  А.А.,  Либенсон  И.Р.,  Маланина  Ю.Н.  О  природе  корпоративной  социальной2.
ответственности //  Менеджмент социальных и экономических систем.  2020.  № 1 (17).  С.
47-53.
И в а н о в  В . ,  М а л и н е ц к и й  Г .  М и р о в а я  н а у к а  и  б у д у щ е е  Р о с с и и .  -  U R L :3.
https://izborsk-club.ru/1988
Ивашов  Л.  Путин  и  геополитическая  миссия  России.  26  марта  2014.  -  URL:4.
https://izborsk-club.ru/2798
Кодекс  корпоративной  социальной  ответственности  Открытого  Акционерного  Общества5.
«Российские железные дороги» // РЖД [Сайт]. - URL: https://www.rzd.ru.
Международный стандарт ISO 26000:2010 «Руководство по социальной ответственности». -6.
URL: https://ru.wikipedia.org/wiki/ISO_26000
Мокрецова О.И., Кретова Н.В., Маланина Ю.Н., Зайковская А.А., Либенсон И.Р. Программное7.
финансирование и управление социально-экономической эффективностью инвестиционной
деятельности ОАО РЖД // Экономика и предпринимательство. 2019. № 4 (105). С. 915-920.
Нагорный А. Дары данайцев. 22 июня 2016. - URL: https://izborsk-club.ru/9512.8.
Ogloblin V.A, Malanina Yu.N, Vikhorev V.G., Vikhoreva M.V. Prospects for development of small9.
innovative mechanical engineering enterprises on the territories of advanced development // IOP
Conference Series: Materials Science and Engineering. 2019. C. 42071.

Иркутский государственный университет путей сообщения,
г. Иркутск September, 10 2021


